

2. Instructs the Committee to submit its report to the Council at its next session.

408th meeting,
26 March 1952.

427 (X). Organization and methods of functioning of visiting missions

The Trusteeship Council,

Having considered the report of the Committee on Visiting Missions (T/L.249) appointed by it to examine General Assembly resolution 553 (VI) concerning the organization and methods of functioning of visiting missions, the special report of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1951 (T/951), and Economic and Social Council resolution 385 E (XIII) concerning the nomination and appointment of women as members of visiting missions,

Decides that in making arrangements for future visits to the Trust Territories it will take into account the principles set forth in the above-mentioned General Assembly and Economic and Social Council resolutions and special report of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1951, and the observations made thereon by its Committee on Visiting Missions.

409th meeting,
27 March 1952.

428 (X). Petition from the New Guinea Chinese Union, Rabaul, and from the Overseas Chinese Association, Kavieng, (T/Pet.8/4 and Add.1 and 2) concerning New Guinea

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its tenth session the petition from the New Guinea Chinese Union, Rabaul, and from the Overseas Chinese Association, Kavieng (T/Pet.8/4 and Add.1 and 2), in consultation with Australia as the Administering Authority concerned, which designated Mr. J. R. Halligan as special representative,

Having taken note of the observations of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in the Pacific (T/791) with regard to the difficulties encountered by Chinese in connexion with the immigration restrictions imposed under the Immigration Ordinance, 1932-1940, notably the restrictions relating to duration of residence, re-entry to New Guinea, children born in New Guinea, marriage between permanent and non-permanent residents, wives and dependants and business substitutes,

Having also taken note of the written observations of the Administering Authority (T/859 and T/965) as well as of the oral statement of the special representative¹ to the effect that:

¹ See document T/C.2/SR.1.

2. Charge le Comité de présenter son rapport à la prochaine session du Conseil.

408ème séance,
26 mars 1952.

427 (X). Organisation et méthodes de fonctionnement des missions de visite

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné le rapport du Comité des missions de visite (T/L.249) qu'il avait chargé d'étudier la résolution 553 (VI) de l'Assemblée générale relative à l'organisation et aux méthodes de fonctionnement des missions de visite, ainsi que le rapport spécial de la Mission de visite des Nations Unies, envoyée en 1951 dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale (T/951), et la résolution 385 E (XIII) du Conseil économique et social concernant la proposition et la désignation de femmes comme membres des missions de visite,

Décide de tenir compte, lorsqu'il organisera des visites de missions dans les Territoires sous tutelle, des principes énoncés d'une part dans les résolutions précitées de l'Assemblée générale et du Conseil économique et social d'autre part dans le rapport spécial de la Mission de visite des Nations Unies envoyée en 1951 dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale, ainsi que des observations présentées à ce sujet par le Comité des missions de visite.

409ème séance,
27 mars 1952.

428 (X). Pétition de la New Guinea Chinese Union de Rabaul et de la Overseas Chinese Association de Kavieng (T/Pet.8/4 et Add.1 et 2) concernant la Nouvelle-Guinée

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa dixième session, la pétition de la New Guinea Chinese Union de Rabaul et de la Overseas Chinese Association de Kavieng (T/Pet. 8/4 et Add. 1 et 2), en consultation avec l'Australie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. J. R. Halligan comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations (T/791) que la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle du Pacifique a présentées touchant les difficultés que les Chinois rencontrent du fait des restrictions apportées à l'immigration en application de l'ordonnance sur l'immigration de 1932-1940, notamment des restrictions relatives à la durée du séjour, au retour en Nouvelle-Guinée, aux enfants nés en Nouvelle-Guinée, au mariage entre résidents permanents et résidents non permanents, aux femmes et aux personnes à charge et aux remplaçants commerciaux,

Ayant également pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/859 et T/965) ainsi que de la déclaration verbale du représentant spécial¹, d'où il ressort que :

¹ Voir le document T/C.2/SR.1.